
Ομοφυλοφοβία και δημοσιογραφία

του Οδυσσέα Αναστασόπουλου

(Βιταμίνη Ο)

Σε κάποιους δημοσιογράφους είναι εξαιρετικά δύσκολο να παρουσιάσουν ένα 
γεγονός όπως έγινε. Δυστυχώς οι εφημερίδες της Θεσσαλονίκης φαίνεται να μη δίνουν 
την πραγματική διάσταση των γεγονότων που αφορούν την ομοφυλοφιλία

Στον Αγγελιοφόρο, στην –χωρίς καθόλου φαντασία– στήλη με τίτλο «Άνω-κάτω», 
ο αρθρογράφος «ψηφίζει» κάθε μέρα ποιος είναι «πάνω» και ποιος «κάτω» (όσο κι αν 
αυτό σας φαίνεται απίστευτο). Το «πάνω» (αν και δεν το διευκρινίζει) θα πρέπει να 
είναι κάτι καλό ενώ το  «κάτω» κάτι κακό.

Έτσι,  πριν μερικές μέρες διαβάσαμε το εξής «κάτω». «Κάτω η απόφαση της 
ευρωπαϊκής  επιτροπής  ανθρωπίνων  δικαιωμάτων  που  ψήφισε  ότι  είναι  νόμιμη  η 
ηλικία των 16 χρόνων για τις ομοφυλοφιλικές επαφές».

Γιατί μια απόφαση που αντιμετωπίζει με ίδιο τρόπο τους ομοφυλόφιλους με 
τους ετεροφυλόφιλους είναι κάτι κακό, δημοσιογράφε μου;

Σε ενόχλησε που ένα παλικάρι 16 χρονών θα μπορεί να βγαίνει ραντεβού με το 
φίλο του (ή μια κοπέλα με τη δικιά της),  όπως κάνουν και οι  συνομήλικοί τους 
ετεροφυλόφιλοι/-ες, αντί να του δώσει ραντεβού για ένα για ένα-δυο χρόνια αργότερα;

(Το όριο της ανδρικής ομοφυλοφιλικής σεξουαλικής ενηλικίωσης στην Ελλάδα 
είναι τα 17, στην Κύπρο... μετά θάνατον, στην Αγγλία μέχρι πρόσφατα 18 χρόνια.) 
Γιατί είσαι τόσος κακός με τα νέα παιδιά; Δεν αποφασίστηκε δα ότι μπορούν τα 
παιδιά του δημοτικού να διαβάζουν LOOK στα διαλείμματα!

Τη στιγμή, όμως, που πολλές άλλες εφημερίδες έχουν την εντιμότητα και ίσως 
κάποιες  φορές  το  θάρρος  προς  τον  εαυτό  τους  να  γράψουν  για  ένα  γεγονός 
τουλάχιστον  ακριβώς  όπως  συνέβη,  γιατί,  κάποιες  εφημερίδες  και  μάλιστα  οι 
θεσσαλονικιώτικες, να είναι τόσο σκοτεινές;

Και τα μαργαριτάρια του  Αγγελιοφόρου έχουν και συνέχεια. Στις 27 Οκτώβρη 
στείλαμε στα Μ.Μ.Ε. κοινή απόφαση των πολιτικών νεολαιών και της «Σύμπραξης», 
με αιτήματα για ίση μεταχείριση των ομοφυλόφιλων. Ας υπενθυμίσουμε ότι για πρώτη 
φορά  στη  χώρα  μας  υπογράφτηκε  τέτοια  απόφαση.  Η  είδηση  δημοσιεύτηκε  σε 
εφημερίδες και μάλιστα υπήρξε και σχετική είδηση στο κεντρικό δελτίο του Ράδιο 
Παρατηρητής,  όπου  ακούστηκε  και  τηλεφωνική  συνέντευξη  του  προέδρου  της 
Σύμπραξης.

Από  τις  δύο  εφημερίδες  της  Θεσσαλονίκης,  υπήρξε  μόνο  ένα  άρθρο  στον 
Αγγελιοφόρο, όμως κι αυτό όχι για τα αιτήματα της κοινής απόφασης, αλλά για τον 
όρο ομοφυλοφοβία.

Ο δημοσιογράφος  του  Α.,  ως  γλωσσολόγος  της  οκάς,  ασχολείται  με  έκδηλη 
σκωπτική  διάθεση  με  το  αν  θα  πρέπει  να  λέμε  «ομοφυλοφοβία»  ή 
«ομοφυλοφιλοφοβία». Γιατί, αλήθεια, ο δημοσιογράφος βγάζει σπυριά όταν βλέπει μια 
ομοφυλοφιλική  (ομοφυλοφιλοφιλική)  οργάνωση  να  ψηφίζει  από  κοινού  με  τις 
πολιτικές νεολαίες ένα σπουδαίο κείμενο για την ομοφυλοφιλία;

Μάλιστα ο εν λόγω δημοσιογράφος (Θ.Χ.) τόσο επιπόλαια διάβασε την κοινή 
απόφαση των πολιτικών νεολαιών και της Σύμπραξης, ώστε δεν αντιλήφθηκε ότι η 



«Σύμπραξη Κατά της Ομοφυλοφοβίας» είναι σύλλογος και όχι ονομασία της κοινής 
απόφασης! Ή μήπως σκόπιμα μπέρδεψε τα πράγματα; Πάντως την κακία του προς 
τους  ομοφυλόφιλους  δεν  την  έκρυψε·  συνέχισε  να  ειρωνεύεται,  προτείνοντας  να 
μιλάμε για σύμπραξη κατά της ομοφυλοφιλοφοβίας!

Ο  αρχισυντάκτης  του  Αγγελιοφόρου πιστεύει  άραγε  ότι  πέραν  των  όποιων 
αξιολογήσεων των γεγονότων, οι δημοσιογράφοι θα πρέπει να μην παραποιούν τα 
γεγονότα και να εκφράζουν αντικειμενικότητα;

Έρχεται  κατόπιν  ο  αρθρογράφος  της  στήλης  «πάνω-κάτω»  ο  οποίος,  όπως 
φαίνεται, ενημερώνεται για τα γεγονότα στο περίπου («πάνω-κάτω» δηλαδή). Έτσι, 
από το ήδη ελλιπές και κακόβουλο προαναφερθέν άρθρο του Θ.Χ. προέκυψε το εξής 
«Κάτω οι πολιτικές νεολαίες που συμπράπουν κατά της ομοφυλοφοβίας και όχι κατά 
της ομοφυλοφιλοφοβίας». 

Αν  δεν  πρόκειται  για  γλωσσολόγους  της  οκάς,  σίγουρα  πρόκειται  για... 
σύμπραξη  δημοσιογράφων  κατά  της  ομοφυλοφιλίας,  (ομοφυλόφοβους  ή 
ομοφυλοφιλόφοβους, το ίδιο κάνει (η ουσία είναι μία)).

Και  να  καταλήξουμε  στην  απουσία  της  είδησης  από  την  εφημερίδα  Νέα 
Μακεδονία (μια από τα ίδια με την παλιά). Για να μην είμαστε παραπονεμένοι, όμως, 
έγραψε ένα άρθρο (τύπου σφήνα κι αυτό), τόσο ομοφυλόφοβο που δεν θα άντεχα να 
μη σας παραθέσω το νόημά του σε γενικές γραμμές: «Καλέ, τι πράματα είναι αυτά, 
να γίνονται τέτοιες εκπομπές μέρα μεσημέρι από το Mega για τους ομοφυλόφιλους; 
έχουν προβλήματα, αλλά όχι και να βλέπουν τα παιδιά μας τέτοια πράματα! και τι να 
κάνουμε εμείς, να τους κλείσουμε τα μάτια; ε, θα το κάνουμε αν δείχνετε τέτοιες 
εκπομπές.»

Μήπως  κάνουμε  ότι  μπορούμε  για  να  παραμένει  η  Θεσσαλονίκη  μια 
οπισθοδρομική επαρχιώτη  πόλη;  Οι  δημοσιογράφοι  της  Μακεδονίας ας  κοιτάξουν 
κάτω από τα κόσκινα, απ' όπου περνάνε τις ειδήσεις τους, αν μένει τίποτε άλλο από 
την  ευκολονόητη  στενομυαλιά  τους  και  την  έλλειψη επαφής  και  επικοινωνίας  μ' 
αυτούς στους οποίους απευθύνονται.


